
 Jednání školské rady při Základní škole Velehrad 

konané dne 30. listopadu 2021 

 

Přítomni: Ing. Tomáš Valer, Marie Úrichová, Mgr. Jiří Sukaný, Mgr. David Škrášek,  

     Mgr. Antonín Ťuhýček, Mgr. Aleš Mergental 

 

Omluveni: Miroslav Kovářík, Jitka  Točková, Ing. Veronika Maňásková 

 

Host: Mgr. Andrea Olbertová 

 

Zahájení: 16:00 

Ukončení: 17:05 

 

Program:  

1) sumativní a formativní hodnocení na ZŠ Velehrad 

2) ujasnění pravidel vztahu ZŠ a Kruhu přátel ZŠ Velehrad 

3) projednání návrhu rozpočtu 2022 

 

Průběh jednání:  

 

1) sumativní a formativní hodnocení na ZŠ Velehrad 

 

Mgr. Olbertová:  

• Informovala o zavedení sumativního a formativního hodnocení na ZŠ v souladu s dokumentem 

Strategie vzdělávací politiky do roku 2030+ 

• Formativní hodnocení – podporuje společné cíle žáka a učitele. Formuluje žákovy slabé a silné 

stránky, pojmenovává jeho úspěchy, ale poukazuje i na záležitosti, na kterých je potřeba 

zapracovat. Důležitá je zpětná vazba žáka, učitele a rodiče. Hodnocení je slovní, průběžné a 

jedná se o zpracovaný výstupu učitelů, podílejících se na výuce žáka. Jedná se o hodnocení, na 

jehož základě je možné se opřít na schůzkách tripartity. 

• Sumativní hodnocení – ohodnocení žáka na základě známek. Je konečné a neměnné. Výstupem 

je pololetní a závěrečné vysvědčení, snahou ZŠ je, aby bylo průběžně prezentováno i čtvrtletně. 

 

Mgr. Ťuhýček, Mgr. Škrášek: 

• Kladně hodnotí fungování školního psychologa (pozn. PhDr. Šárka Mošťková), který se 

zapojuje do řešení vztahů mezi žákem, učitelem, rodičem  či mezi žáky navzájem. Citlivě 

zasahuje do těchto vztahů. Učitelé přítomnost psychologa velmi vítají. 

 

Mgr. Olbertová: 

• V souvislosti s tímto doplňuje, že školní psycholog může vyhledávat např. rodiče na základě 

výstupů formativního hodnocení. Psycholog funguje v tandemu s výchovnou a kariérní 

poradkyní (pozn. Mgr. Tereza Kovaříková). Veškeré vztahové problémy se snaží škola vyřešit 

na této úrovni s podporou třídního učitele. Pokud nedojde k vyřešení, vstupuje do řešení 

výchovná komise a ředitel.  

 

Mgr. Mergental: 

• Přítomnost školního psychologa vítá a bude podporovat udržení této pracovní pozice na naší 

ZŠ. V případě potřeby je zastupitelstvo obce připraveno jednat o podpoře  možných budoucích 

mzdových nákladů na tuto pozici. 

 

 

 



 

2) ujasnění pravidel vztahu ZŠ a Kruhu přátel ZŠ Velehrad 

 

Mgr. Olbertová: 

• V souvislosti s volbou nového vedení Kruhu přátel ZŠ by ráda prodiskutovala vztah ZŠ a spolku 

Kruh přátel ZŠ. Kruh finančně podporoval aktivity školy (příspěvek na lyžařský výcvik, školy 

v přírodě apod.). Bude tomu i nadále? 

Mgr. Mergental: 

• Informuje o blížící se výměně vedení a změně koncepce aktivit Kruhu přátel. Kruh přátel stále 

pokračuje, ale  bude organizovat a finančně podporovat jen volnočasové aktivity  a zájmy dětí 

ZŠ, ale i  MŠ Velehrad. Rodič žáka, či kdokoli jiný, zde vystupuje jako jeho dobrovolný 

podporovatel.  

• Obce Velehrad, Modrá i Salaš nadále podporují přímou částkou 1.třídy, lyžařský výcvik a školy 

v přírodě. Spolek bude spolupracovat např. na organizování plesu školy, ale znovu zdůrazňuje, 

že své finanční výtěžky ze svých aktivit použije na financování mimoškolních aktivit našich 

žáků. 

Mgr. Olbertová: 

• Za ZŠ nabízí úzkou spolupráci, sdílení informací Kruhu přátel na www stránkách školy apod. 

 

3) projednání návrhu rozpočtu 2022 

 

Mgr. Olbertová: 

• Seznámila přítomné s návrhem rozpočtu ZŠ pro rok 2022 a jeho skladbou. Rozpočet je navržen 

jako vyrovnaný. 

• V návrhu je zahrnut i provozní příspěvek obce Velehrad ve výši 2.000.000,- Kč, který se bude 

projednávat na veřejném zasedání 15.12.2021 

 

 

Školská rada bere na vědomí návrh rozpočtu ZŠ Velehrad pro rok 2022 

 

 

 

Termín příštího jednání školské rady: 29. 3. 2022 

 

 

 

Ve Velehradě, 30. listopadu 2021  

 

Zapsal: Ing. Tomáš Valer 

 

 

 


